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GRANOLLERS pàg 8
L’Escola Lledoner 
denuncia que pateix
goteres i filtracions 
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Ramats Montseny i la seva 
presidenta Laia Aguilà volen
recuperar zones de conreu
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Els camps estan secs i enguany no
tenen els tons verds característics
d’aquesta època de l’any. De fet,
han canviat el verd per l’ocre o in-
clús el marró, i el que abans eren
flors ara són herbes i plantes se-
ques o, directament, mortes. La se-
quera n’és la culpable. La manca
de pluges al llarg dels darrers me-
sos està passant factura i qui més
ho pateix és la pagesia. “Mai a la
vida s’havia vist això”, assegura a
Línia Vallès Gemma Safont, ge-
rent del Consorci del Parc de l’Es-
pai d’Interès Natural de Gallecs.
El Vallès Oriental sempre ha

estat una comarca dedicada a
l’agricultura de secà, que només
utilitza l’aigua de la pluja, que cau
directament damunt del conreu.
Les zones que concentren més
camps són Gallecs i els municipis
del baix Vallès, i també les Fran-
queses i els pobles  del seu voltant.
Mentre que pel que fa als pro-
ductes més conreats, destaquen
els cereals i els farratges, i també
les mongetes, l’oliva, la vinya i els
aliments de l’horta com els to-
màquets o les cebes. Però en-
guany, tots aquests cultius es
troben en una “situació crítica”,
denuncia Safont. 

ELS CONREUS, EN ALERTA
“Els cultius de regadiu encara po-
den tirar endavant si en les prò-
ximes setmanes plou”. Ho asse-
gura en declaracions a aquesta
publicació Josep Cuscó, respon-
sable d’aigua de la Unió de Pa-
gesos. “Però els que són de secà,
com és el cas del Vallès Oriental,
ja no tenen solució”, afegeix. Se-
gons comenta, “hi ha cultius que
ja haurien d’haver crescut i, per
molt que plogui ara, ja no crei-
xeran de cap manera”.

En Josep Màrgens és un pa-
gès de Llerona, a les Franqueses,
que pateix això que explica Cus-
có. “Les altes temperatures i la se-
quera estan matant les plantes de

llegums, que no estan traient la
flor”, explica. “I això que hem
plantat menys hectàrees que l’a-
ny passat, perquè ja vèiem a ve-
nir el que passaria”, afegeix. El
més probable és que Màrgens
perdi tota aquesta collita, o bona
part d’ella, i també els diners i el
temps que hi ha invertit. 
Hi ha zones de Gallecs, però,

on ni tan sols hi haurà collita de
cereals, que és el cultiu que me-
nys aigua necessita. “Per molt que
plogui no hi haurà cereal, la co-
llita ja està morta i la producció

serà zero”, lamenta Safont.  Ni es-
pelta, ni sègol, ni altres tipus de
llavors de blats. “Mai havíem vist
res igual”, afegeix la gerent.
D’altra banda, segons Cuscó,

hi ha pagesos que directament no
han pogut plantar res. “Molts
terrenys no estan bé per la man-
ca d’aigua i, per tant, no hi pot
créixer res”, explica. 

ADAPTAR-SE O MORIR
Davant d’aquesta situació i davant
d’una perspectiva poc esperança-
dora que vaticina que en els prò-
xims any els efectes del canvi cli-
màtic seran pitjors, tant els page-
sos com les administracions bus-
quen solucions. “Des del Consor-
ci estem treballant en la neteja de
pous per recuperar l’aigua que hi
pugui haver i esprémer al màxim
aquest recurs”, detalla Safont.
Mentre que des de la Unió de Pa-
gesos estan “pendents de sol·lici-
tar subvencions i ajudes” i de tirar
endavant algunes mobilitzacions
“per reclamar unes restriccions
d’aigua amb sentit”, diu Cuscó. 

Si res no canvia, però, al llarg
de la pròxima dècada les tempe-
ratures continuaran pujant i la se-
quera es convertirà en un feno-
men habitual. “Ens haurem d’a-
costumar al clima i canviar els pro-
ductes, buscar altres varietats que
necessitin menys aigua i portar de
fora el que no puguem produir
aquí”, comenta Cuscó.  “No tenim
més remei”, afegeix. Encara que
el canvi climàtic també suposarà
que les poques pluges que caigu-
in siguin cada vegada més fortes
i que, sovint, vagin acompanyades
de pedra o calamarsa. “Això fa
molt de mal a les collites i caldrà
veure com ens hi adaptem”, afe-
geix el membre de la Unió de Pa-
gesos, que a la vegada destaca que
durant els hiverns també hi hau-
rà problemes. “Ara mateix ve-
nim d’uns mesos on les collites
han estat molt dèbils i cada vega-
da ho seran més”, assegura.

EFECTE EN ALTRES SECTORS
Mentre la pagesia pateix tot
això, altres sectors també es ve-

uen afectats per la sequera. Els
primers, els ramaders, que ne-
cessiten que creixin les pastures
per alimentar els animals. “Sen-
se aquestes herbes i sense aigua,
d’aquí a poc hauran de comen-
çar a prescindir de caps de bes-
tiar i això significarà menys be-
neficis”, explica Cuscó. Però,
d’altra banda, el consumidor fi-
nal també es veurà perjudicat per
tot plegat. “Els pocs aliments que
es puguin collir, es vendran a un
preu més alt”, detalla el respon-
sable d’aigua.
Segons Màrgens, aquesta si-

tuació fa que el desànim abundi
entre el sector primari. “Tots
estem resant i mirant el cel per-
què plogui, però no acaba de fun-
cionar”, lamenta. I és que, mal-
grat que ha plogut en els darrers
dies, “la terra estava tan seca que
ha xuclat tota l’aigua i no ha ar-
ribat als rius ni als pantans”, ex-
plica Cuscó. “Necessitem que
plogui suau i durant dies per al-
menys poder salvar alguna cosa
de les collites”, conclou.

“Mai havíemvist res igual”
» La sequera està fent que els conreus i els pagesos de la comarca estiguin vivint una situació crítica
» Per molt que plogui en els pròxims dies hi ha collites que ja s’han perdut, com la del cereal de Gallecs 

“Ens haurem
d’acostumar al clima
i buscar varietats que
necessitin menys aigua”

Camps de Marata, a les Franqueses, l’abril del 2022 (esquerra) i l’abril del 2023 (dreta). Foto: Twitter (@jordirodoreda3)

Olga García
VALLÈS ORIENTAL
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La lupa

D’un temps ençà, l’ecologisme, com moltsaltres moviments, s’ha instrumentalitzat
dramàticament. Només fa uns dies, el
candidat a l’alcaldia de Barcelona pel PSC,

Jaume Collboni, afirmava: “Soc ecologista i defenso
l’ampliació de l’aeroport”. Pot semblar un autèntic des-
propòsit, i ho és. Però aquesta afirmació ha fet que mol-
tes persones es preguntin si es pot ser ecologista i de-
fensar l’ampliació del Prat.
La resposta curta és no. De fet, les propostes im-

pulsades històricament pel PSC disten molt, en conjunt,
de la proposta ecologista. Només heu de mirar el BOE
cada setmana per comprovar-ho. Jaume Collboni i els
seus assessors ho saben. I, tanmateix, la distorsió emo-
cional que fan de la realitat generà rèdits electorals. Avui
declarar-se ecologista dona vots, i aquesta és, assumint
la contradicció, una victòria ecologista.
Fet i fet, la consciència social respecte a les preocu-

pacions ambientals ha anat canviat a mesura que les pres-
sions del moviment ecologista s’han fet més intenses. I
tot i que les propostes ecologistes són una esmena a un
sistema consumista que continua engolint recursos i con-

taminant l’entorn, el discurs mediambiental s’ha inte-
rioritzat com una eina de màrqueting. Quantes marques
parlen de sostenibilitat tot i haver de creuar el món amb
avió per vendre els seus productes? Al cap i a la fi, ser
ecologista també fa vendre més.
Si ho fan les empreses, és esperable que passi el ma-

teix en l’esfera política. De fet, conceptes com sosteni-
bilitat, resiliència, crisi o emergència climàtica han en-
vaït els discursos de la socialdemocràcia, tot i practicar,
com deia més amunt, una política ambiental contra-
dictòria. El que crec que és menys esperable és que part
de l’esquerra faci seves les reivindicacions ecologistes
i alhora accepti a ulls clucs propostes de caràcter neo-
liberal que són radicalment contradictòries amb aques-
tes posicions.
Ho hem vist darrerament amb Esquerra Republi-

cana, que ha basculat entre l’oposició a l’ampliació de
l’aeroport del Prat i l’ampliació de les terminals de cre-
uers al Port de Barcelona o la construcció del Quart Cin-
turó. I també ho hem vist amb En Comú Podem, que
tot i haver defensat una política de reducció del vehi-
cle privat a Barcelona no ha dubtat a aprovar els pres-

supostos de la Generalitat, sabent que, fent-ho, també
avalaven el Quart Cinturó.
Aquests exemples, i molts altres, demostren que part

de l’esquerra s’ha instal·lat en el que podem anomenar
ecologisme de la postveritat: en la distorsió emocional i
deliberada de l’abast real i les contradiccions de les seves
polítiques ambientals. Un terreny pantanós i mediàtic on
les posicions defensades ambientalment i climàticament
no tenen res a veure amb les polítiques desenvolupades
realment. On es pretén fer compatibles, aparentment, les
reivindicacions ecologistes i els interessos econòmics de
certs sectors que són contraris a aquestes tesis.
Tanmateix, l’ecologisme és molt més que paraules que

apel·len amb conceptes d’equilibri i respecte a la natura.
És una eina política que proposa solucions reals i integrals
a la crisi socioecològica a la qual ens encaminem. I aques-
tes propostes són incompatibles amb el model de des-
envolupament que es defensa des del Banc Central Eu-
ropeu o des del Fons Monetari Internacional. Per això con-
vé recordar que aplicar polítiques de caràcter neoliberal
i anar en bicicleta no et fa ser ecologista. O s’és ecologis-
ta o no se n’és. I part de l’esquerra n’hauria de prendre nota.

NLes millors
perles

Wallapop va felicitar i publicitar el Dia de la Mare amb una
notificació que deia: “Trucada perduda de ta mare”.

Desenes de persones òrfenes van criticar la campanya per
l’ensurt i la tristor que els va provocar. L’empresa s’ha disculpat.

Una ampolla de vi i piruletes. Sembla que l’ésser humà
no necessita res més que això per sobreviure cinc dies

en un bosc australià. Almenys així és com ha aconseguit
mantenir-se amb vida una dona rescatada recentment.

Tres lladres roben fins a 200 vambes en una botiga del Perú.El botí inclou diferents marques, colors i mides, però totes
les sabatilles tenen una cosa en comú: són totes del peu dret.
No sabem si als tres lladres els faltava la cama esquerra.

Enxampen un treballador de Correus que robava partdel contingut dels paquets abans d’entregar-los als
legítims propietaris. Un vídeo publicat a TikTok ha exposat
aquest lladre i ara l’empresa investiga el cas. 

LA FOTOTwitter (@RoyalFamily)
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per Marc Cerdà, ambientòleg, doctor en Ciències del Mar i membre de l’Observatori Crític del Canvi Climàtic

L’ecologisme de la postveritat
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Trobat un cadàver que podria ser d’un 
veí de Granollers desaparegut el juny1

2
Demanen la llibertat de la granollerina
membre d’ETA Lola López

El nou mercat de Montornès 
ja té el seu reglament

Investiguen un home que hauria abusat 
sexualment de sis menors en un club esportiu 

El + llegit líniavallès.cat

3

4

5

El futur CUAP del recinte firal de Santa 
Perpètua, previst per a finals d’any

Les cartes d’opinió es poden enviar a: opinio@comunicacio21.com 

Línia Vallès no comparteix necessàriament les opinions que 
els signants expressen en aquesta secció ni se’n fa responsable.

A les xarxes

@carlesral: Més creuers, menys aigua;
més creuers, menys habitatge; més cre-
uers, més residus; més creuers, més es-
calfament... #StopCreuers.

@perearagones: El Govern inicia el procés
d’expropiació d’habitatges de grans teni-
dors buits des de fa dos anys, que permetrà
incorporar-los al parc de lloguer social.

#HabitatgeSocial

@elpiratavell: Rodalies és una arma elec-
toral. Ara i sempre. I això explica per què
tot continua igual, i per què qui més la pa-
teix són les que menys tenen.

#UnDiaMésARodalies #StopCreuers

Safata d’entrada

Hi ha persones que amb
prou feines poden pen-
sar en elles mateixes

perquè els anem demanant que
tinguin en compte els altres.
Em posen malalt aquells que
van donant lliçons d’això que
anomenen empatia, alteritat, bé
comú i coses així, però després,
a la intimitat o a l’esbarjo, es pas-
sen pel folre tot el que diuen.
És impossible separar el sub-

jecte de les seves circumstàncies.
Deixeu-me dir per començar que
no es pot definir tan alegrement
el que normalment considerem
bo o dolent. El comportament
humà, diria el meu professor Jo-
sep Maria Puig (i jo ho compar-
teixo), està totalment determinat

La veritat
per Francesc Reina

per les influències que rebem de
l’exterior. A més, estem molt llu-
ny de controlar-les, per més
que diguin aquells que escriuen
llibres d’autoajuda. La qüestió,
encara que sembli absurd, és
que no som conscients del que
ens passa... I això és pastura del
missatge de l’autoritarisme, el
consumisme, l’aïllament...
De la teoria sobre les po-

mes podrides surt aquesta
gran pena que insisteix sobre
els elements patològics que

volen explicar les responsabi-
litats personals. La qüestió és
que puguem controlar els nos-
tres entorns per ser autònoms.
Que difícil... Molt d’això té

a veure amb la política. A veu-
re si ens n’assabentem: el ca-
ràcter no designa la conducta.
Això és el que ens volen fer
creure. No hi ha comporta-
ments estables, només hi ha si-
tuacions. És impossible sepa-
rar els individus de les nostres
circumstàncies.
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Els semàfors

L’Escola Lledoner de Granollers
té goteres i filtracions per
problemes a la coberta que
impedeixen fer classe amb
normalitat. El centre és

competència de la Generalitat,
però, tot i les queixes, encara no
s’ha pronunciat al respecte.

pàgina 8Generalitat

Mollet és Fira celebra una nova
edició aquest cap de setmana.
La mostra comercial per

excel·lència de la ciutat creix i
comptarà amb més participació

que l’any passat, ja que 
hi haurà uns 150 estands 
i 400 establiments implicats.

pàgina 10Mollet és Fira

La Fundació Sanitària Mollet està
impulsant un projecte de

rehabilitació a través de la cura
de la natura amb persones amb
problemes de salut mental i
addiccions. La iniciativa arribarà
per primera vegada a Parets, 
on es faran dues activitats.

pàgina 12FSM
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L’URBA23 omple el centre 
de propostes d’art urbà

SOCIETAT4Grafiti, serigrafia, ce-
ràmica, perruqueria, maquillat-
ge o efectes especials són algunes
de les disciplines artístiques que
demà ompliran el centre de Gra-
nollers. I és que l’associació de co-
merciants Gran Centre ha orga-
nitzat l’URBA23, que és el nom
que rep aquesta Fira d’Art Urbà
que se celebra per segona vega-
da a la ciutat. “Després d’una pri-
mera proposta que va ser molt
ben rebuda pels granollerins, ar-
riba una nova edició”, detallen
des de l’entitat.
Al llarg de la jornada hi hau-

rà diversos espais distribuïts al
llarg del carrer Anselm Clavé: un
per als artistes, que mostraran els
seus treballs i que crearan en di-
recte, un exclusivament per als
grafiters i un altre per a la músi-
ca, que comptarà amb sessions de
DJ, improvisacions de rap i con-
certs. Tot plegat, de la mà de con-
vidats “de primer nivell”, detallen
des de Gran Centre. A més, segons
avancen des de l’entitat, totes les
obres que es faran “estaran enfo-
cades a poder transmetre, a través
de l’art, una consciència social i de
respecte a la realitat aliena”.

Trobat un cadàver que podria
ser d’un veí de Granollers

SUCCESSOS4El 7 de juny de l’a-
ny passat desapareixia en Jose,
un veí de Granollers, de 76 anys.
Aleshores, els Mossos demana-
ven col·laboració ciutadana per
buscar-lo. “Va marxar del seu
domicili sense telèfon, sense di-
ners i sense roba, i pren medi-
cació cada dia”,  detallaven des
del cos. Però des de llavors no
s’ha tornat a saber res d’ell. Al-
menys fins a aquest dissabte,
quan es va denunciar la troballa
d’un cadàver que podria cor-
respondre al d’aquest veí.
Segons avançava El Punt Avui

i confirmava l’ACN, un excur-
sionista que dissabte al migdia
feia una ruta per Ribes de Freses
va alertar els Mossos de la tro-
balla. Els ossos van aparèixer en
un punt de difícil accés, en una
zona anomenada Pedrera del
Sagnari. Al lloc també hi havia
restes de roba i documentació. 
Especialistes de muntanya

van acompanyar la comitiva ju-
dicial per fer l’aixecament del ca-
dàver. Ara, però, caldrà esperar
els resultats d’ADN per poder
confirmar que es tracta de l’ho-
me desaparegut.

Una exposició recorda les
botigues del segle passat

HISTÒRIA4Negocis com la mer-
ceria de Cal Trascó, la pastisseria-
confiteria Puchades, la rellotgeria
i perruqueria Rodoreda, la Dol-
ceria La Palma o la farmàcia Ma-
rimon, són protagonistes de la
nova exposició de l’Arxiu Muni-
cipal de Granollers. Tots ells són
alguns dels comerços i serveis més
coneguts del segle passat i tot i ha-
ver abaixat la persiana fa temps,
han deixat empremta a la ciutat. 
Sota el nom de Botigues d’a-

bans,  l’Arxiu ha volgut retre ho-
menatge a aquests negocis fami-
liars amb fotografies datades en-
tre finals del segle XIX i mitjans
del XX. La mostra es podrà veu-
re a partir de dilluns a la planta
baixa de l’Ajuntament. Tot plegat
coincidint amb la setmana de les
Fires i Festes de l’Ascensió, que té
el comerç local com a protago-
nista. Amb motiu d’aquesta fes-
ta, l’Arxiu també mostrarà 121 car-
tells històrics de l’Ascensió.

Els artistes crearan en directe durant tot el dia. Foto: Arxiu

Ferreteria Garrell. Foto: Arxiu

Empresa | Una nova multinacional s’instal·la a Palou
La multinacional nord-americana AGCO, especialitzada en la fabricació i

comercialització de maquinària agrícola, ocuparà el nou parc logístic de 8.500
metres quadrats que s’ha aixecat a l’antiga seu de Prefabricats Lomar, a Palou.

EQUIPAMENTS4Cada vegada
que plou, alguns espais de l’Es-
cola Lledoner acaben amb bas-
sals d’aigua a terra per culpa de
les goteres i els problemes de fil-
tracions que té el centre. Aquest
equipament, que és competèn-
cia del Departament d’Educació
i Infraestructures de la Genera-
litat, fa temps que arrossega
problemes estructurals a la co-
berta. Però els temporals dels
darrers dies els han evidenciat i,
davant d’aquesta situació, que
impedeix fer classe amb nor-
malitat, tant les famílies com el
centre han posat el crit al cel.
La pluja ha obert un forat al

sostre d’una aula de primària, ha
obligat a tancar el menjador i ha
emplenat d’aigua el gimnàs, al-
gun passadís i altres aules. Per
això, des de la direcció de l’escola
demanen solucions i han tras-
lladat el problema tant a la Ge-
neralitat com a l’Ajuntament.
Aquest últim ha donat suport a

les queixes del centre, però des
del Govern encara no s’han pro-
nunciat al respecte. Tot i això,
l’encarregada final d’arreglar
aquests problemes seria l’em-
presa que la Generalitat té sub-
contractada per tractar aquest ti-
pus d’incidents.
Mentrestant, la previsió de

més pluja al llarg del cap de
setmana i de pràcticament tota
la setmana que ve, fa augmentar
la preocupació de les famílies i el
professorat. En aquesta línia,
l’AFA ha organitzat una mobi-
lització que es farà dijous davant
l’Ajuntament per denunciar i
visibilitzar la situació.

Bassal provocat per les goteres dins l’escola. Foto: AFA Lledoner

Les goteres i les filtracions, el pa
de cada dia a l’Escola Lledoner 
» Les pluges d’aquests dies han evidenciat els problemes a la coberta
» Tant el centre com les famílies demanen solucions a la Generalitat



Per a publicitat: publicitat@comunicacio21.com - 686 429 517
9 | 

líniavallès.cat12 de maig del 2023



12 de maig del 2023

Mollet
| 10

líniavallès.cat

COMERÇ4Expositors distribu-
ïts pel centre de la ciutat, activitats
per a tots els públics, actes itine-
rants i parades comercials només
poden voler dir una cosa: que el
Mollet és Fira ja és aquí. La mos-
tra comercial per excel·lència de
la capital baix vallesana donarà el
tret de sortida demà, amb dues
jornades plenes de propostes.
L’objectiu, com sempre, promo-
cionar el comerç local i posar-lo en
valor durant un cap de setmana.
Aquesta novena edició del

Mollet és Fira serà més participada
que l’anterior, que va comptar
amb la presència de 270 establi-
ments. Enguany, en canvi, hi hau-
rà 150 expositors i uns 400 esta-
bliments implicats en la mostra,
que s’estendrà per tot el centre. En
concret, des de l’avinguda de la Lli-
bertat, la zona de l’Illa i la plaça
Major, on estaran les parades del
sector de l’automoció, fins a la
rambla Fiveller, Balmes, el carrer
de Barcelona i el parc de les Pru-
neres, on s’instal·laran els estands
dels comerços i els serveis locals,
i també les parades d’alimentació.

EL COMERÇ, PROTAGONISTA
Tot i que fins demà al matí no es
podrà visitar la fira, aquesta tar-
da es farà l’acte inaugural del
Mollet és Fira, que consistirà en
una degustació dels productes
del Mercat Municipal i música en
directe. Serà a les vuit del vespre
a la plaça Major. Mentre que,  pa-
ral·lelament, s’iniciarà la cam-
panya comercial Superbutlleta,
promoguda i finançada pel co-
merç local, amb 50 premis valo-
rats en més de 12.000 euros. En-
tre els sortejos més destacats hi ha
el dels lots de regals, vals de com-

pra o pernils. Segons informen
des de l’Ajuntament, per partici-
par-hi “cal recollir la superbutlleta
en un establiment i lliurar-la em-
plenada a qualsevol de les urnes
distribuïdes pels locals o pels re-
cintes firals”.

LES ACTIVITATS DE LA FIRA
Paral·lelament, la cultura també
tindrà el seu espai en aquesta
fira, ja que durant tot el cap de set-
mana hi haurà concerts i balls iti-
nerants. A més, tant els estands
com l’escenari central de la mos-
tra acolliran activitats diverses
com tallers infantils, la conducció
de cotxes teledirigits o de cotxes de
Fórmula 1 a través d’un simulador.
Entre les propostes més destaca-
des, però, hi haurà el concurs de
dibuix infantil, que s’inspirarà en
l’artista molletà Joan Abelló i
també en la seva obra, en motiu
del centenari del seu naixement. 

BOMBOLLES I SANT PONÇ
Més enllà de la mostra, el Mollet
és Fira coincidirà amb el Global
Bubble Weekend que cada any or-

ganitza l’entitat Un Toc de Festa.
Aquest festival dedicat a les bom-
bolles de sabó arriba a la setena
edició i des d’avui omplirà la ciu-
tat d’espectacles. En concret,
aquesta tarda tindrà lloc l’acte
d’inauguració a Can Gomà i demà
es farà una cercavila, uns tallers de
bombolles al parc de les Pruneres
i un show que combina la màgia
i les bombolles. Mentre que di-
umenge, s’ha organitzat una ma-
tinal d’activitats i un acte solidari
de cloenda per recaptar diners per
a l’ONG Nepal Sonríe.
D’altra banda, cal recordar

que com a preludi del Mollet és
Fira, ahir se celebrava la 41a edi-
ció de la Fira de Sant Ponç, amb
productes fets pels usuaris del
Centre Ocupacional del Bosc, de
l’Escola d’Educació Especial Can
Vila, de la Residència i Centre de
Dia La Vinyota i del Centre Espe-
cial de Treball Taller Alborada.
Com sempre, l’objectiu és impul-
sar la integració de les persones
amb discapacitat, defensar els
seus drets i donar a conèixer les ac-
tivitats que fan durant el curs.

Imatge del Mollet és Fira de l’any passat. Foto: Arxiu

Tret de sortida a una edició 
del Mollet és Fira que creix

» Avui s’inaugura la mostra, en la qual participaran 400 establiments
» Hi haurà activitats complementàries durant tot el cap de setmana

El conseller Juli Fernàndez
demana millores a la línia R3

POLÍTICA4El conseller de Ter-
ritori i membre d’ERC, Juli Fer-
nàndez, visitava dimecres l’esta-
ció de Mollet Santa Rosa per re-
ivindicar les mancances del ser-
vei de Rodalies, concretament
de la línia R3, en un acte orga-
nitzat per ERC Mollet en el qual
participaven els regidors Oriol Ló-
pez i Marina Planellas. 
“La situació que vivim a l’R3,

per desgràcia, és insostenible
perquè fa que la vida de les per-
sones cada dia sigui incerta”, de-
nunciava el conseller. Segons
Fernàndez, això és fruit de “no ha-

ver prioritzat Rodalies com un
instrument de benestar”, afegia.
Per això, el conseller demanava a
l’Estat que executi les inversions
que té pressupostades i recla-
mava el traspàs del servei a la Ge-
neralitat. “No pot ser que hi hagi
incidències greus vuit de cada deu
dies”, sentenciava.
Per la seva banda, López apro-

fitava per demanar a l’alcaldessa,
Mireia Dionisio, que treballi per
millorar aquesta situació. “De-
manem responsabilitats al PSC,
volem respostes després de dè-
cades d’incompliments”, deia.

El PSC reivindica el perfil
participatiu del seu programa
POLÍTICA4 “Per al PSC Mollet,
el programa electoral no són
simples enunciats, són compro-
misos que adquirim amb els
molletans i les molletanes”. Així
ho assegura l’alcaldessa, Mireia
Dionisio. Per això, els socialistes
han creat un programa electoral
“plural, divers i que integra to-
tes les sensibilitats”, a partir de
les idees i reflexions que els han
fet arribar els ciutadans a través
de les xarxes socials o de les pa-
rades informatives que han anat
instal·lant al llarg dels darrers
mesos. En aquest sentit, segons

informen des del partit, “en to-
tal més de mig miler de persones
han pogut participar en tot
aquest procés”.
Totes les propostes recollides

s’han agrupat en 10 eixos temà-
tics, entre els quals destaquen els
que tenen a veure amb la trans-
formació dels barris, la seguretat,
l’oci, la lluita contra el canvi cli-
màtic o l’habitatge assequible.
“Són propostes de present i de fu-
tur, viables i possibles i que, es-
tic convençuda, transformaran
l’espai públic i la vida de la ciu-
tadania”, conclou Dionisio. 

D’esquerra a dreta, Planellas, López i Fernàndez. Foto: ERC Mollet

Política |Visita especial en un acte d’En Comú Podem 
La diputada al Congrés dels Diputats per En Comú Podem, Aina Vidal,
visitava Mollet dilluns per assistir a un acte del partit liderat per Marina

Escribano. En ell, va parlar de pensions, treball, comerç i indústria.
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Noms nous i antics regidors
conformen la llista del PSC

POLÍTICA4El PSC de Parets
presentava diumenge, en el marc
de la celebració de la Festa de la
Rosa, les persones que integren
la llista electoral. “Es tracta d’u-
na candidatura que combina
l’experiència, perquè incorporem
persones que havien estat regi-
dors en anteriors mandats, i a la
vegada, gent nova amb noves
idees”, comentava l’alcalde,
Francesc Juzgado. 

Mentre que regidors actuals
com Francesc de la Torre o O’ha-
ra Valdivia repetiran en les pri-
meres posicions, també desta-
quen fitxatges entre les primeres
posicions de la llista com la fut-
bolista Jessica Rodríguez o els
exregidors socialistes Lucio Gat
i Didac Cayuela. Pel que fa als su-
plents, destaca el nedador olím-
pic Miquel Luque, que s’estrena
en la candidatura.

ERC impulsa una campanya
basada en la política de carrer
POLÍTICA4A dues setmanes
vista de les eleccions, Ara Parets
ERC està treballant a peu de car-
rer per fer arribar les seves pro-
postes a la ciutadania i, a la ve-
gada, recollir i escoltar les ne-
cessitats dels veïns de Parets. En
concret, en els darrers dies els
membres del partit han visitat el
barri Antic, l’Eixample i també el
mercat ambulant de Can Be-
renguer, on han instal·lat una
carpa informativa.

“Continuem escoltant les in-
quietuds dels paretans, resolent
dubtes, recollint propostes i quei-
xes per millorar Parets”, diu l’al-
caldable, Jordi Seguer. I és que
des de l’inici de la precampanya
electoral, ERC ha impulsat una
“política de carrer” basada en la
proximitat i el contacte amb els
veïns. Segons Seguer, a través
d’aquestes accions busquen “mi-
llorar el poble i donar un impuls
en la gestió municipal”.

INTEGRACIÓ4Plantar arbres,
treure les males herbes, recollir la
brossa i, en general, tenir cura del
medi ambient i dels espais natu-
rals, poden ser activitats rehabi-
litadores. Així ho demostra el
projecte Apadrinem Els Pine-
tons de la Fundació Sanitària
Mollet, en el qual participen vuit
usuaris amb problemes de salut
mental o addiccions que formen
part del Servei de Rehabilitació
Comunitària. “Les activitats en
contacte amb la natura aporten un
plus de benestar, relaxació i l’o-
portunitat de gaudir de la natura
i integrar-se en la comunitat”,
asseguren des de la Fundació. 
Tot i que el projecte es tira en-

davant al parc dels Pinetons de
Mollet, l’Escola de la Natura ha
volgut apropar-lo a Parets i ha or-
ganitzat algunes activitats amb
aquests usuaris al municipi. La
primera d’elles serà una formació
que s’impartirà a la mateixa Es-
cola sobre el manteniment dels es-
pais verds i la seva conservació, i
la segona serà una sessió molt més
pràctica que es farà a l’espai de Pa-

rets amb Flors i que consistirà a
treballar amb plantes i eines de
jardineria. Ambdues activitats es
faran el 17 i el 22 de maig. 
Segons informen des de l’A-

juntament, les sessions propo-
sades per l’Escola de la Natura te-
nen l’objectiu de “contribuir en la
rehabilitació i l’ocupació dels
participants, així com afavorir

el sentiment de pertinença a un
grup”. De fet, aquesta és la prin-
cipal finalitat del programa, que
aterra per primera vegada a Pa-
rets. I és que tot i que la Funda-
ció Sanitària Mollet també tre-
balla a Parets, ja que gestiona cen-
tres com la residència Pedra Ser-
rada, fins ara no havia apropat
aquest projecte al municipi.

Usuaris del projecte als Pinetons de Mollet. Foto: Fundació Sanitària Mollet

Un projecte de rehabilitació 
a la natura aterra a Parets

Cultura | L’humorista Pep Plaza, a Parets
L’humorista i imitador Pep Plaza aterrarà demà a la Sala Basart

Cooperativa, on presentarà l’obra Ara més! L’actuació està emmarcada
dins la programació del Cafè Teatre i comptarà amb música en directe.
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Nova acció de neteja 
de la llera del riu Besòs

MEDI AMBIENT4En el marc de
la campanya Let’s Clean Up Eu-
rope, el pròxim diumenge 14
de maig tindrà lloc una camina-
da popular per la llera del riu Be-
sòs per recollir escombraries.
Es portarà a terme a la zona

del riu entre els municipis de
Montornès, Montmeló i Marto-
relles. De fet, es tracta d’un es-
pai que des del 2016 forma part
de la Xarxa Natura 2000 de la
Unió Europea. 
L’objectiu d’aquesta iniciati-

va és conscienciar la ciutadania
sobre la necessitat de mantenir

netes les lleres dels rius i les zo-
nes d’especial importància am-
biental. Qui vulgui participar,
haurà de dirigir-se a la plaça de
la Vila de Montmeló, a partir de
dos quarts de 10 del matí de di-
umenge. Allà, es repartiran les
bosses i el material necessari per-
què els participants netegin l’es-
pai de brossa. 
Els participants, seguida-

ment, aniran caminant cap al
riu, i cap a les 10 del matí podran
visitar l’espai que la Fundació Ri-
vus col·locarà al costat del riu per
fer l’avituallament necessari.

MARTORELLES4De cara al
2025, Martorelles podria tenir
entre 25 i 30 pisos socials nous.
Es tracta d’un acord que ha sub-
scrit l’Ajuntament de Martorelles
amb la Generalitat, per inclou-
re el poble a la llista de munici-
pis de les àrees de demanda re-
sidencial forta i acreditada, on el
Govern té previst fer prop de
10.000 habitatges. 
D’aquests, una trentena es

construiran al municipi, presu-
miblement al solar on hi havia
l’antiga  Cooperativa Agrícola o
bé als terrenys de les antigues es-
coles del carrer Horta. Amb tot,
la Generalitat preveu invertir-hi
una quantitat de dos milions
d’euros per enllestir la promoció. 
Ara bé, tot i que els pisos se-

ran propietat de la Generalitat,
seran gestionats per l’Ajunta-
ment a través d’una borsa adre-
çada al jovent, un dels col·lec-
tius que té més difícil l’accés a
un habitatge.
Per tot plegat, està previst

que el conveni amb l’Incasòl se
signi després de l’estiu. En

aquest document, a més, s’es-
pecificarà la ubicació definitiva
dels habitatges protegits. 
Aquesta proposta de la Ge-

neralitat respon a la necessitat
d’habitatge de lloguer social a
Catalunya, que és del tot insufi-
cient, amb un parc públic que no
arriba ni al 2%, quan la mitjana
del continent europeu és de
prop del 15%. Amb tot, l’objec-

tiu de l’executiu català és arribar
al 7% d’habitatge de lloguer pro-
tegit l’any 2042. 
Fa unes setmanes, durant la

presentació de la iniciativa, el pre-
sident de la Generalitat, Pere
Aragonès, va expressar que amb
aquests 10.000 pisos nous es fa
un “important salt endavant”
per assolir els nivells d’habitatge
públic que hi ha a Europa.

Terrenys del carrer Horta on podrien anar els pisos. Foto: Google Maps

El Govern preveu fer entre 25 
i 30 pisos socials a Martorelles

Bosses carregades de brossa del ‘Let’s Clean Up Europe’. Foto: Arxiu

Martorelles | Nou desfibril·lador a la Policia Local
La seu de la Policia Local de Martorelles ja compta amb un desfibril·lador.
En concret, està situat a l’entrada de l’edifici. D’aquesta manera, el poble 

ja disposa de set desfibril·ladors que poden arribar a salvar vides. 
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Dos dels millors cuiners joves
catalans són de Montornès

EDUCACIÓ4Els seus noms són
Seydou Drame i Ferran Homs i
són dos dels millors cuiners jo-
ves de tota Catalunya. Així ho
certifiquen dos prestigiosos pre-
mis per a gurmets que comencen
als fogons en els quals han par-
ticipat: els Premis Josep Llado-
nosa i els CatSkills de cuina.
Tots dos són alumnes de se-

gon del cicle de grau mitjà de Cui-
na i Gastronomia que té lloc a les
instal·lacions de l’Institut Marta
Mata i l’Escola d’Hoteleria del
Vallès Oriental, a Montornès. I és
la primera vegada que es pre-

senten a un premi d’aquesta
mena. Així, Drame, de 23 anys,
ha acabat entre els tres primers
als III Premis Josep Lladonosa.
El seu arròs a banda amb quatre
salses i pèsols va ser tot un èxit i
els germans Torres ja l’han tru-
cat per treballar al restaurant Co-
cina Hermanos Torres de Bar-
celona, amb tres estrelles Mic-
helin. Per la seva banda, Homs va
aconseguir el bronze del concurs
CatSkills a les proves celebrades
entre el 18 i el 19 d’abril a l’Ins-
titut Escola d’Hostaleria i Turis-
me de Girona.

MONTMELÓ4L’Ajuntament vol
liderar el projecte de construc-
ció dels habitatges públics de la
zona de l’Escorxador. Així va
quedar certificat el passat ple
municipal en què el consistori va
aprovar l’encàrrec de l’Incasòl
 –fins a la data responsable del
projecte–per ser ell qui lideri les
següents passes necessàries per
tirar endavant el projecte. D’a-
questa manera, a partir d’ara
serà l’Ajuntament vallesà qui,
per un cost de 86.000 euros,
haurà de fer l’aixecament topo-
gràfic i reparcel·lar la zona on es
faci l’obra, en un termini de
dos mesos. Això accelera subs-
tancialment el termini plantejat
per l’organisme català, que ha-
via programat aquestes obres
perquè es fessin en un any.
Sigui com sigui, el cert és que

el projecte que es construirà a
l’espai de l’antiga discoteca entre
els carrers de Lluís Company i de
Miquel Biada, fa temps que cue-
ja i ara estarà més a prop de fer-
se realitat. Es tracta d’una obra
que contempla la construcció

de 350 habitatges de protecció
oficial dels quals el 40% seran de
lloguer i el 60% de compra.

A FAVOR I ABSTENCIÓ
Aquest nou pas no va comptar
amb l’aprovació de tots els par-
tits del ple de Montmeló. Men-
tre PSC i ERC –partits del go-
vern– i Fem van votar-hi a fa-

vor, Canviem va mostrar la seva
disconformitat amb el projecte
abstenint-se. La formació va
afirmar  que està a favor que “es
faci habitatge públic”, però va
afegir que troba a faltar “la par-
ticipació ciutadana” en la ini-
ciativa. “Tampoc veiem clar l’e-
quilibri entre zones verdes i
zones edificades”, sentenciava.

Renderització del projecte d’habitatge oficial. Foto: Ajuntament de Barcelona

La construcció dels pisos  
de l’Escorxador s’accelera

Seydou Drame i Ferran Homs. Foto: Ajuntament de Montornès

Societat |Montornès dedica un mes a salut i dones 
Cultura, esport i sensibilització. Aquest són els tres eixos del Dones de cap a

peus Maig, mes de la salut de les dones, una iniciativa que inclou sis
propostes per posar en relleu les necessitats de les dones en l’àmbit de la salut.
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Un nou pas per fer realitat la
futura estació de mercaderies
LA LLAGOSTA4La futura esta-
ció de mercaderies de la Llagosta
està més a prop de ser una re-
alitat. Adif ha posat en marxa el
procés de licitació per seleccio-
nar l’empresa que fabricarà i
col·locarà les vies que han de
connectar la nova estació amb el
corredor mediterrani.
Tal com ha detallat Adif,

l’import de la licitació s’acosta als
vuit milions d’euros i el termini
d’execució és de dos anys. Amb
aquesta actuació, ja són 85 mi-
lions d’euros els diners que Adif
ha invertit en aquest projecte.

Això sí, compta amb finança-
ment dels fons Next Genera-
tion de la Unió Europea.

UN GRAN “IMPULS”
“El centre logístic de la Llagos-
ta, situat a quinze quilòmetres de
Barcelona, es configura com un
node plenament interoperable i
d’alta capacitat, que impulsarà el
transport ferroviari en una àrea
de gran potencial econòmic,
com és l’eix mediterrani i la
seva àrea d’influència”, assegu-
ren des d’Adif sobre la futura in-
fraestructura llagostenca.

SANTA PERPÈTUA4Els Mossos
d’Esquadra investiguen un home
que hauria abusat sexualment de
diverses jugadores menors a la
Unificació Club de Futbol (UCF)
de Santa Perpètua. Així ho va
avançar RAC1 divendres pas-
sat, 5 de maig. En un primer mo-
ment es va parlar de sis denún-
cies, però ara ja en són vuit. El
mateix dia 5, els Mossos van de-
tenir l’investigat per tercera ve-
gada (ja havia estat detingut al
gener i a l’abril d’aquest any). El
jutjat d’instrucció número 4 de
Sabadell el va deixar en llibertat
amb mesures cautelars: una or-
dre d’allunyament i incomuni-
cació amb les denunciants.
L’investigat, de 28 anys, és

l’excoordinador de futbol infan-
til de la UCF, segons l’ACN. D’a-
cord amb fonts policials, l’home
aprofitava el seu càrrec per con-
vidar les noies a casa seva amb
l’excusa de veure vídeos de fut-
bol. La majoria d’abusos haurien
tingut lloc l’any passat, però hi
hauria un cas més antic, de fa
una dècada. La víctima d’aquest

cas, que aleshores tenia 10 anys,
va denunciar els fets el passat
mes de gener, i a partir d’aquí van
anar sorgint noves denúncies.

L’AJUNTAMENT ACUSA
L’Ajuntament de Santa Perpè-
tua, a qui la UCF va comunicar
la setmana passada aquesta si-
tuació, es presentarà com a acu-

sació particular en el cas. En un
comunicat emès divendres pas-
sat, el consistori va manifestar la
seva “màxima condemna i re-
buig a les violències sexuals”. Al-
hora, va mostrar suport a les fa-
mílies i a la UCF. Precisament,
l’Ajuntament va convocar una
reunió amb totes les famílies
dels equips femenins del club.

El camp de futbol on juga la UCF. Foto: Albert Segura/ACN

Vuit denúncies per abús sexual
a un excoordinador de la UCF

La futura estació de mercaderies de la Llagosta. Foto: Adif

Santa Perpètua | Comunitat energètica
Uns cinquanta negocis de l’entitat Els Comerciants s’afegiran a
la nova comunitat energètica de Santa Perpètua, que tindrà
350 participants vinculats a instal·lacions fotovoltaiques.
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CANOVELLES4L’associació Pol-
seres Candela ha organitzat la de-
sena edició de la Marxa Solidà-
ria de Canovelles que, com és ha-
bitual, servirà per recaptar diners
que es destinaran a la lluita con-
tra el càncer infantil. La iniciati-
va s’ha presentat aquesta set-
mana i se celebrarà el 4 de juny
amb dos recorreguts: un de 4
quilòmetres i mig i un altre de 7,
amb l’objectiu que hi puguin
participar veïns de totes les edats.

Canovelles
camina contra el
càncer infantil

LES FRANQUESES4La Fundació
Privada de les Franqueses per a
la Gent Gran rebrà uns 400.000
euros dels fons europeus Next
Generation, que es destinaran a
ampliar la residència de Corró
d’Avall. Les obres contemplen la
creació d’un nou edifici de 670
metres quadrats i de 22 noves
places. Aquestes se sumaran a les
35 places públiques i a les 23 pri-
vades amb què ja compta la re-
sidència.

Fons europeus
per ampliar 
la residència 

LA ROCA4L’Ajuntament de la
Roca tirarà endavant el projecte
d’implementació de càmeres lec-
tores de matrícules a la via públi-
ca, que es trobava aturat a causa
d’un recurs interposat per una de
les empreses participants en el
concurs públic. Aquesta havia es-
tat exclosa de l’adjudicació. La re-
solució del Tribunal permet con-
tinuar amb l’adjudicació i dema-
na que s’inclogui l’empresa.

La Roca tindrà
lectors de
matrícules aviat

BIGUES I RIELLS4El Festival de
Música Clàssica torna a Bigues i
Riells amb quatre concerts. El pri-
mer es farà demà, de la mà de
l’Orquestra Ricercare i la Coral
Amarant de Bigues, mentre que
l’Orquestra de Mataró protago-
nitzarà el concert del dia 20 i les
Banus Duo el del 27. L’última ac-
tuació serà el 4 de juny amb el
concert de celebració del 30è ani-
versari de l’Associació Catalana
d’Escoles de Música.

Tot a punt per 
al Festival de
Música Clàssica

LLINARS4La Regidoria de Jo-
ventut de l’Ajuntament de Lli-
nars ha posat en marxa el pro-
jecte ‘Escolta Jove’, finançat per
la Diputació de Barcelona. La fi-
nalitat és prevenir, preservar i
sostenir el benestar emocional
dels joves a través d’un procés
d’acompanyament i d’orientació
emocional, vital i professional. El
projecte està dirigit a joves de Lli-
nars que tinguin entre 12 i 30
anys, i és totalment gratuït.

Nou projecte a
favor del benestar
emocional juvenil

CALDES DE MONTBUI4Carru-
atges i cavalls d’una cinquante-
na de municipis recorrien di-
umenge els carrers de Caldes de
Montbui durant la celebració
de la XXVI Trobada Nacional
dels Tres Tombs. La ciutat va-
llesana ha estat escollida capital
catalana dels Tres Tombs i, per
això, l’acte també va comptar
amb la presència de la conselle-
ra de Justícia, Gemma Ubasart.

Caldes acull la
Trobada Nacional
dels Tres Tombs

RAMADERIA4La ramaderia
cada vegada té menys presència
al Montseny, tot i jugar un paper
fonamental pel que fa a la pre-
venció d’incendis i al manteni-
ment de l’espai natural. Per això,
ha nascut l’associació Ramats
Montseny, que vol fomentar i
conservar el sector ramader, agra-
ri i la gestió dels boscos del mas-
sís. Al capdavant hi ha els ajun-
taments d’El Brull, Montseny i
Tagamanent així com pagesos i
ramaders de la zona. En concret,
la pastora Laia Aguilà ha estat es-
collida presidenta de l’entitat. 
“El sector primari pateix molt

per culpa de la sequera i del
canvi climàtic i, a més, estem per-
dent pastors i caps de bestiar”,
explica Aguilà en declaracions a
Línia Vallès. “Però no ens podem
permetre que això passi perquè
els camps de pastura, que tenen
un paper clau al Montseny, viuen
gràcies al pasturatge”, afegeix. En
aquest sentit, la presidenta as-
segura que des de l’entitat llui-
taran per donar visibilitat a la im-
portància que tenen els ramats i
les pastures al territori, a partir

de la col·laboració entre els pa-
gesos i les administracions. “Ne-
cessitem els ajuntaments per
aconseguir millores reals”, asse-
gura Aguilà.
Segons explica la presidenta,

els membres de l’associació ja es-
tan començant a reunir-se per
“detectar les necessitats dels pas-
tors i crear projectes concrets que
els aportin solucions”. “Al final,
l’objectiu és treballar per als pas-
tors i amb els pastors”, detalla. Per
exemple, tirant endavant plans de
recuperació de zones de conreu

abandonades o en desús, o donant
suport en tota la cadena de pro-
ducció i venda de productes pro-
vinents de l’activitat ramadera.
Tot plegat, amb una dona al

capdavant i en representació
d’un sector en el qual tradicio-
nalment han predominat els ho-
mes. “Hem de normalitzar que
les dones també hi som i que
sempre hi hem estat, perquè
darrere de cada pastor hi ha ha-
gut una dona donant el biberó als
xais o fent altres tasques menys
visibles”, conclou Aguilà.

Presentació de l’entitat, amb Aguilà al centre de la taula. Foto: ACN

“Estem perdent pastors i caps de
bestiar; no ho podem permetre”

Clam per millorar Rodalies:
“És un caos d’avaries i retards”
MOBILITAT4Alguns trens de l’R2
ja no passen pel Vallès i els que
passen ho fan amb retard, a cau-
sa d’un incident en la senyalitza-
ció que hi va haver la setmana
passada a Gavà. L’avaria trigarà de
tres a quatre setmanes a reparar-
se i això ha aixecat les crítiques i
el malestar dels usuaris i també
d’algunes entitats com la Cam-
panya Contra el Quart Cinturó. 
“Rodalies es veu sotmesa a un

caos d’avaries i retards cons-

tants”, denuncien. “Però en lloc
de parlar de les inversions ne-
cessàries en la xarxa ferroviària,
s’està negociant per a construir la
B40 entre Terrassa i Granollers”,
afegeixen. “Això suposa un enor-
me pas endarrere  pel que fa als
reptes de mobilitat sostenible”,
detallen en un comunicat. Per
això, des de la plataforma dema-
nen “que s’aturi qualsevol nego-
ciació que no sigui una aposta pel
transport col·lectiu”.

Ocupació | Important descens de l’atur
Aquest mes d’abril, l’atur ha baixat a la comarca de forma significativa,
segons informa el Consell Comarcal. Actualment, hi ha 19.355 persones

aturades, 241 persones menys que el març i 849 menys que l’abril del 2022.
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Esports Handbol | La Granollers Cup supera el seu rècord d’equips
La 23a edició del torneig de base serà molt especial perquè hi haurà 425 equips participants, fins a 145

més que en la darrera ocasió. La Granollers Cup es disputarà entre el 28 de juny i el 2 de juliol a la ciutat,
Canovelles i Les Franqueses, i reunirà més de 6.000 jugadors i jugadores de més de 20 països.  

"Quan vam quedar campions de
Copa Catalunya, vaig abraçar el
Toni [Olivares, el tècnic] i, plorant,
vaig agrair-li tot el que m'havia
ajudat. Em va fer descobrir que
encara em quedava molta passió
a dins i corda per estona, i que feia
temps que el Jonny competitiu
que sempre volia millorar no hi
era", confessa Jonny Seidi (Ma-
taró, 1992), escorta del CB Gra-
nollers, on també coordina la
secció femenina i dirigeix el júnior
de segon any femení.
"Estic molt agraït a l'entre-

nador i als companys perquè
entenen la meva situació", con-
tinua obrint-se Seidi, que és tèc-
nic de farmàcia a l'Hospital del
Mar i sempre fa el torn de nit. Hi
ha setmanes que treballa dos
dies i les que ho fa cinc assumeix
que el cap de setmana serà molt
dur perquè no podrà estar al
100% físicament ni mental a la
pista. Normal, perquè potser ha
arribat a casa a les nou del matí
i aquella jornada la convocatòria
del grup és cap a les cinc de la tar-
da. Així que, a tot estirar, es pot
aixecar a les tres. "Ara mateix és
l'únic camí per continuar jugant
a bàsquet", reconeix.
El mataroní va començar a

practicar-lo "tard", ja amb 11
anys, i perquè ho feien les seves
germanes grans, la Mariona i la
Binta. L'esport de la cistella el va
atrapar "tan de pressa" que poc
després ja doblava en equips del
CB Argentona i el bàsquet s'havia
convertit en una forma de vida per

a l'entrevistat, que amb els seus
companys de generació (92) ju-
gaven amb els de la 91. Així va ser
fins que els grans van ser sèniors
i no hi havia júnior de segon any.
Aquell curs Seidi, Oriol Pou, Javi
Espín i Pol Ordàs van marxar a
Badalona per competir al júnior
Preferent del CB Sant Josep. Tots
quatre sabien que tornarien a
casa el curs següent.
L'equip es va construir gaire-

bé des de zero. "Diria que només
un company era del CB Sant Jo-
sep, on vaig gaudir d'una expe-
riència molt bona i vaig aprendre
a ser molt més competitiu. Allà la
competitivitat, en el bon sentit, era
immensa", exposa Seidi.

DOS ASCENSOS
En la seva segona etapa al CB Ar-
gentona el mataroní va acumular
dos ascensos, a Primera Catalana
i a Copa Catalunya, on el primer
any va jugar les fases d'ascens i
l'últim va assolir la permanència.
L'equip es desfaria per problemes
econòmics i l'entrevistat accep-
taria la proposta del CB Mollet, de
Lliga EBA. Va ser una temporada
complicada: "Creia que jugava
molts minuts pel que aportava en
defensa i la meva intensitat i es-
forç, però no em sentia del tot par-
tícip ni amb la confiança de l'en-
trenador en atac".
El seu següent destí va ser El

Masnou Basquetbol, on va recu-
perar la confiança de la mà de
Raül Laita, un "tècnic que creu en
el jugador i li dona llibertat de de-
cisió". Es coneixien molt bé del CB
Argentona. Pocs dies després que
l'equip s'assegurés la permanèn-
cia a Lliga EBA, Seidi va rebre una
notícia inesperada que li canvia-

ria la vida: havia de passar a tre-
ballar de nit a l'hospital.
Obligat per les noves circum-

stàncies i "amb tot el dolor del
món", va deixar el bàsquet perquè
al conjunt masnoví s'entrenaven
"molt tard" i volia prioritzar la seva
professió. No va trigar gaire a can-
viar de parer perquè va haver-hi
un nou canvi de guió amb una tru-
cada d'Àlex Coma, que li va pro-
posar fitxar pel sènior B del CB
Mollet, amb uns horaris de pràc-
tiques que li encaixaven. A l'hos-
pital començava i comença a les
10 de la nit, una hora incompati-
ble amb propostes que ha rebut en
els últims anys.
Al segon equip del CB Mollet

passaria cinc temporades. "Sabia
que, per horaris, no podia pujar
al sènior A i em faltaven objec-

tius esportius perquè no podíem
ascendir si el primer equip no
feia el mateix. 'L'any que ve em
retiraré', pensava i repetia sem-
pre. Perquè vaig descobrir que
m'apassionava ensenyar i volia
centrar-me a créixer com a tèc-
nic. Amb el temps, m'he adonat
que en aquella època jugava per
no deixar el bàsquet, però que no
ho vivia amb la intensitat i la pas-
sió d'ara", reconeix Seidi, que sí
que dirigia amb gran entusiasme
equips al club molletà. El primer
any, un mini femení, la seva
primera experiència amb juga-
dores, i seria després, amb un
preinfantil de la generació de
2004, quan va saber que entre-
nar li posava la pell de gallina:
"Vam créixer plegats. Acompa-
nyar-les va ser un regal".

Després de l'experiència mo-
lletana, va acceptar la proposta
del CB Granollers de Toni Oli-
vares, "un gran entrenador i
amic que té molt carisma i sap
treure el millor dels jugadors i en-
tén com estan". El passat 22 d'a-
bril, en l'última jornada del grup
C2 de la Lliga EBA, l'equip va se-
gellar la permanència. "No era
just que encara no ens haguéssim
salvat i sabia que ho aconsegu-
iríem. El camí va ser dur perquè
el CN Helios va començar molt
bé i nosaltres no, però vam for-
çar la pròrroga i ens vam allibe-
rar. Ho vam gaudir amb molta
afició que va venir a donar-nos
suport a Zaragoza", comparteix
l'entrevistat.
Tampoc s'oblida de la seva

primera temporada al CB Gra-
nollers, la 2021-2022, quan l'i-
nici no va ser l'esperat i van pa-
tir lesions com la de Jaume So-
lans, el seu millor amic, que es
va retirar després de trencar-se
els encreuats per tercera vega-
da. Cops que els van fer "més
forts", fins al punt que només
van perdre sis partits en tot el
curs i van completar una Final
a Quatre "màgica".
Quan van superar al CB Tar-

ragona B a semifinals, sabien que
pujarien, per molt que el JAC
Sants fos "un equipàs" i s'escapés
al principi de la final [31-14 a l'e-
quador del segon quart]. "Aque-
lla abraçada amb el Toni [Oli-
vares] de la que et parlava abans
resumeix la meva passió pel
bàsquet. La passió que he recu-
perat al CB Granollers. Si el club
vol, m'encantaria retirar-me
aquí. Ho tinc claríssim", asse-
gura, orgullós, Seidi.

Toni Delgado
GRANOLLERS

Lapassió de Jonny Seidi
» Format al CB Argentona, el jugador del CB Granollers és tècnic en farmàcia a l’Hospital del Mar 

» “En Toni [Olivares] em va fer descobrir que encara em quedava corda per estona”, agraeix el mataroní

Seidi celebra una cistella el dia de l’ascens a Copa. Foto: CB Granollers
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Mal de coraçon és una de les maneres
amb què Santa Teresa anomenava la seva
malaltia. No se sap amb certesa què pa-
tia, però és evident que la seva relació
amb el dolor era forta i intensa. En
aquesta obra, tres personatges agònics
i mig alcoholitzats, que pateixen algun
dolor a l’ànima, es troben en un bar.
A la Sala Tallers del TNC, a Barcelona.

Teatre

Mal de coraçon
Victoria Szpunberg

El trio que es va popularitzar per cantar
al seu terrat de l’Eixample durant el con-
finament és ara un grup musical conso-
lidat. Els Stay Homas acaben de publicar
el seu segon àlbum, Homas (Cukileo
Records), amb el qual asseguren que han
deixat enrere el “fenomen” i han avançat
cap a una altra etapa, tal com han expli-
cat en una entrevista a l’ACN.

Música

La Dani (Natalia de Molina), una patriò-
tica agent antiavalots, es troba durant un
desnonament a Madrid uns diners ama-
gats, una trama de corrupció policial i un
crim que l’obliga a fugir a un territori hos-
til on no és benvinguda i no coneix l’i-
dioma. Ara només compta amb l’ajuda de
la jove nigeriana a la qual acaba de des-
nonar i obre els ulls respecte al sistema.

Pelis i sèries

Asedio
Miguel Ángel Vivas

Homas
Stay Homas

Fira Literal
Els pròxims 20 i 21 de maig, el recinte de la Fabra i Coats de
Barcelona tornarà a acollir la Fira Literal, que enguany arri-
ba a la 9a edició. Aquest esdeveniment, d’accés lliure i gra-
tuït, tindrà un total de 113 parades, en les quals s’exposa-
ran més de 4.000 títols. En el marc de la fira també s’han

programat una setantena d’activitats diverses, que van des
de presentacions de llibres fins a concerts, passant per de-
bats i recitals de poesia. Al recinte, a més, hi haurà un espai
de lectura, una zona de joc i un racó gastronòmic. Els dies

previs tindrà lloc Literal PRO, la fira professional.

J O R G E  J A V I E RQUI ÉS?

ÉS FAMÓS PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

La fitxa

No t’ho perdis

Amagat entre muntanyes acinglerades
i desavinents, en algun lloc remot de les
Guilleries transitat per caçadors de llops,
bandolers, emboscats, carlins, sortilleres,
maquis, pilots de ral·lis, fantasmes, bès-
ties i dimonis, el mas Clavell s’agafa a ter-
ra com una paparra. És una casa, sobre-
tot, habitada per dones, on un sol dia con-
té segles de records.

Llibres

Et vaig donar ulls i vas mirar... 
Irene Solà

| Fuga 2
Arriba Fuga 2: Melodies of Steel, una seqüela que ofereix un sistema de combat

millorat i més estratègic. Per a PC, PS 4 i 5, Switch i Xbox One i Series X/S.
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És la fi d’una era televisiva. Semblava que no s’acabaria
mai, però un cop més la vida ens demostra que tot té un
final. Aquest to fatalista que gastem avui és per parlar, ni
més ni menys, de la cancel·lació de Sálvame. El programa
presentat per Jorge Javier Vázquez (Badalona, 1970) ha
estat catorze anys en antena, omplint les tardes de Tele-
cinco i acompanyant milions d’espectadors i, sobretot,

d’espectadores. Dones d’una certa edat que han trobat en
la senzillesa i el sentit de l’humor d’aquest format –que,
diguem-ho tot, sovint ha traspassat línies vermelles– un
entreteniment inigualable. I ara els el prenen, perquè qui
ocuparà les tardes de Telecinco serà la productora d’Ana
Rosa Quintana. Un altaveu de la dreta rància en lloc d’un
programa que presumia de ser “de rojos y maricones”. Que-
da clar qui hi surt perdent. Malgrat tot, Vázquez s’ho ha

pres amb humor: ha publicat a les xarxes un vídeo amb la
seva mare. “I ara què faràs?”, li pregunta ella. Ell respon que
potser torna al teatre. “Com que et va anar tan bé l’última

vegada...”, remata la mare, carregada de sarcasme. 

Famosos

Ser una estrella televisiva
És una de les cares més conegudes de la faràndula espanyola

Més aviat què li han fet: posar fi a ‘Sálvame’
El programa presentat per ell ha estat catorze anys en antena

Dol i paraules boniques
Els espectadors més fidels del format no se’n saben avenir
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CONSELLS PER VIURE MILLOR

OMEGA 3

Els adolescents que mengen nous en la seva dieta
mostren més capacitat d’atenció i concentració 

ESTUDI

ADOLESCENTS

REGULARITAT

E S T I L S  D E  V I D A

i NEUROLOGIA
Són prou ben coneguts els efectes de les nous per reduir el co-
lesterol. Però els seus beneficis van més enllà. Menjar-ne habi-
tualment podria beneficiar el desenvolupament de les capaci-
tats cognitives dels adolescents i ajudar la seva maduració psi-
cològica. Això es deu a l’àcid gras alfa-linolènic, un tipus d’ome-
ga-3 que ajuda el desenvolupament del cervell, sobretot en
etapes de creixement. 
L’Institut d’Investigació Sanitària Pere Virgili ha liderat un estudi

que ha fet un seguiment a dos grups de 350 estudiants, un d’ells
consumidor de nous durant sis mesos. Els resultats mostren que
els adolescents amb nous a la seva dieta s’havien beneficiat d’un
increment en la seva capacitat d’atenció i diversos amb TDAH ha-
vien millorat notablement el seu comportament, amb menys ten-
dència a la hiperactivitat. La investigació també mostra millores
en la capacitat de raonar i resoldre problemes de forma més efi-
cient i ràpida. Segons les recomanacions dels professionals mè-
dics, si els adolescents mengessin un grapat de nous al dia, tres
cops per setmana, i mantinguessin aquests hàbits durant el temps
es veurien canvis substancials en les capacitats cognitives per po-
der encarar l’adolescència i l’entrada a l’adultesa amb més facilitat. 

Les nous també milloren el cervell

Les nous contenen un tipus d’omega-3 que ajuda el
desenvolupament del cervell en etapes de creixement

Les claus

Els resultats beneficiosos s’han contrastat mitjançant un 
estudi elaborat per l’Institut d’Investigació Pere Virgili

La recomanació és menjar regularment un grapat de 
nous, uns tres cops per setmana, i sense interrupcions
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